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Oficiální program nezávislé kandidátky 

Útěchov jinak pro komunální volby 2022. 
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Útěchov jinak je sdružení nezávislých kandidátů pro volby do 

zastupitelstva městské části Brno-Útěchov ve dnech  

23. a 24. září 2022. 

 

Útěchov jinak se bude starat o bezproblémové fungování naší 

městské části, budeme pečovat o vzhled veřejných prostranství, 

bezpečnost, pestrost společenského a kulturního života pro 

malé i velké, rodiny i seniory. 

Za Útěchov jinak kandidují: Petr Holík, Zdeněk Dufek, Hana Krivdová 

(roz. Holešovská), Radka Nevědělová, Adam Zelenka, Marcela 

Vodičková, Radek Krejčí, Ivan Dyba a Jan Vedra. 

Pokud nás chcete podpořit, přijďte k volbám a dejte hlas naší 

kandidátce. 

Budeme tu pro Vás!! 
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Vize pro Útěchov 

 

1. Základem je společné vytvoření vize pro Útěchov na příštích 10-15 let. Musíme si říci, 

kam vlastně chceme směřovat. Aktuálně nesměřujeme nikam. Nemáme ani schválený 

Program rozvoje městské části s tvrzením, že se čeká na nový územní plán města 

Brna. Na ten se ale čeká už dvacet let a jeho schválení je v nedohlednu. Pandemie 

covidu jistě řadu věcí omezila či zbrzdila, ale není podle nás v pořádku, že kulturní 

a společenský život městské části je prakticky na nule. Od vybudování sportovního 

areálu, což byla především práce zastupitelstva ve volebním období 2006 až 2010, 

se v naší městské části nic neděje. Nemáme představu, že by v naší městské části 

měla probíhat nějaká zásadní nová výstavba. Většina z nás si tu pořídila bydlení z 

toho důvodu, že tu je klid, a to si také přejeme zachovat. Není ale přece normální, 

že městská část druhého největšího města v republice má úroveň veřejných služeb 

horší než obec někde v odlehlém pohraničí.  

 

Bezpečí 

1. Rychlost projíždějících vozidel a intenzita dopravy na ulici Adamovská nás trápí. 

Budeme usilovat o omezení extrémní nákladní tranzitní dopravy přes Útěchov, úpravu 

přechodů pro chodce, doplnění výhledových zrcadel, a hlavně o instalaci úsekového 

měření rychlosti.  

2. Chceme bezpečnou městskou část. Budeme požadovat pravidelnou hlídkovou činnost 

městské policie. Série vloupání do rodinných domů z loňského léta nás vede k tomu, 

že otevřeme diskusi o zavedení kamerového systému s napojením na dohledový 

systém.  
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Komunikace s občany  

1. Zlepšíme komunikaci mezi úřadem a občany, aby splnitelné podněty občanů na 

zlepšení kvality života v Útěchově byly nejen vyslechnuty, ale i zrealizovány. 

2. Zvýšíme informovanost občanů. Informace o konání zasedání zastupitelstva 

nebudeme před občany tajit. Je fajn, že obecní sms infokanál může kdokoliv z nás 

využít, když potřebuje zaslat oznámení o zatoulané kočce. Určitě ale jde SMS 

infokanál také využít k tomu, že budeme posílat informace o konání zasedání 

zastupitelstva. Málokdo totiž chodí kolem úřední desky na úřadu. Oznámení o konání 

zasedání zastupitelstva dáme i na nástěnku na konečné autobusu. Také nevidíme 

důvod pro to, aby zápisy ze zasedání zastupitelstva byly uveřejňovány na internetu 

s více než třítýdenním odstupem, jako je tomu v současnosti. 

3. Vylepšíme web naší městské části. Důležité informace budou snadno dohledatelné. 

Na webu bude evidence akcí pořádaných městskou částí. Dohlédneme, aby byl 

uveřejněn aktuální plán zasedání zastupitelstva. I když se málokdo zajímá o rozpočet 

či závěrečný účet městské části, jsme přesvědčeni, že občasné si zaslouží mít tyto 

dokumenty prezentovány tak, aby se v nich šlo vyznat. 

 

Sport a společenský život  

1. Posílíme společenský život pro děti, rodiny, seniory. Vytvoříme prostor pro komunitní 

aktivity v duchu – žít a bydlet společně, nejen vedle sebe. Zavedeme tradici 

setkávání občanů při slavnostech, jako jsou hody, burčákobraní, vinobraní, setkání 

občanů Útěchova u ohně, trampská, dechová, pop-kapela apod. Chceme pořádat 

soutěžní dětské dny, zřídit krásné uklizené a bezpečné hřiště pro děti, více průlezek, 

atrakcí, zábavy ve volném čase, pálení čarodějnic se špekáčky, které si nemusí lidé 

nosit s sebou, slavnostní akce pro děti na start i závěr prázdnin atd. 

2. Budeme podporovat sportování pro děti v tělocvičně i venku – kroužky pro děti, 

tenisový klub, nohejbalový, floorbalový, pingpongový, turistický klub a další. Senior 

klub pro starší občany – setkání, přednášky, výlety za poznáním krajiny i kultury. 
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3. Budeme pořádat útěchovský lyžařský zájezd do Alp. Zajistíme, aby se této akce 

mohly účastnit i děti ze sociálně slabších rodin.  

4. Zřídíme letní kino – pravidelná letní promítání na hřišti, s točeným pivem a klobásou. 

K večeru pohádka pro děti, v noci pro dospělé. Budeme při tom hledat takový 

provozní model, abychom vyhověli požadavkům hygienických předpisů a současně 

nebyly účtovány za občerstvení nijak vysoké ceny.  

5. Chceme transparentní využívání sportovního areálu, vytvoření online rezervačního 

programu pro jeho efektivnější využití. Provedeme anketu mezi občany, jaké sporty 

jsou nejžádanější a ty budeme podporovat. Prioritu budou mít aktivity pro mládež.  

6. Jsme proti záměru dlouhodobého pronájmu sportovního areálu soukromému subjektu. 

 

Údržba obce  

1. Naše městská část je od zbytku Brna odlehlá, je relativně malá a současně máme 

velkou nadmořskou výšku. To způsobuje komplikace při zimní údržbě. Sněhu je u nás 

více, jako jinde v Brně. Pro řadu firem, které se zabývají komunálními službami, nejme 

atraktivní. Neuklizený sníh na ulicích, které jsou ve svahu, pak dělá problém s 

průjezdem popelářských vozů. Budeme hledat řešení, které zajistí komplexně údržbu 

sportovního areálu a veřejných prostranství v létě i v zimě.  

2. Chceme včasný jarní úklid komunikací včetně celkového úklidu městské části, 

nebudeme čekat s odstraněním zbytku drti po posypu až do konce dubna.  

 

Údržba zeleně a životního prostředí 

1. Městská část mnoho zelených ploch ve své péči nemá. Tím spíše je chceme řádně 

udržovat. Památník konce II. světové války si zasluhuje důstojnější úpravu okolní 

zeleně. Stejně tak je třeba řešit přerostlé větve stromů, které brání v průchodu na 

chodnících.  

2. Víme, že lesy okolo Útěchova patří Mendelově univerzitě. Nemáme tedy přímý vliv 

na to, jak se v nich kácí. Nicméně chceme mít užší spolupráci se Školním lesním  
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3. podnikem dosáhnout omezení kácení. Současně budeme podporovat péči o občanům 

svěřené a nově zalesněné plochy v okolí Útěchova.  

4. Současné otázky životního prostředí a energetické drahoty se týkají i Útěchova. 

Budeme podporovat udržitelný rozvoj. Začneme řešit využití dešťových a šedých vod 

na obecních plochách a objektech. Budeme se zabývat fotovoltaikou.  

5. Pro občany zajistíme ekoporadnu, kdy odborníci poradí, jak u každého domu 

realizovat ekologicky šetrná opatření – zateplení, hospodaření s vodou, fotovoltaika, 

zelené střechy atd. Zajistíme pro občany zimní měření tepelných mostů a úniků tepla, 

aby si mohli efektivně zabezpečit své domy z hlediska tepla. 

 

Rozvoj městské části 

1. Chybějící mateřská školka v naší městské části je evergreenem. Nesdílíme názor 

stávajícího vedení městské části, že školka není potřeba, resp. že vše řeší dětská 

skupina na Dlouhých Vrších. Samozřejmě současné řešení je pro vedení městské části 

pohodlné. Stačí říci, že by o ni nebyl zájem, protože rodiče si dají děti do školek v 

blízkosti pracoviště v centru Brna, a problém je vyřešen. Není školka, není problém. 

Rodiče se nakonec přece nějak zařídí. Podle nás je plnohodnotná školka s předškolní 

přípravkou potřeba. Vedle její samotné školské funkce má podle nás i významnou 

společenskou roli, kde se na její existenci se může navázat řada kulturních a 

společenských aktivit.  

2. Dalším bolavým evergreenem je obchod. Zcela na rovinu, jsme skeptičtí k tomu, že se 

tu nějaký obchod ekonomicky uživí. Městská část nemá nemovitost, kde by šel 

vybudovat, a proto ani nebudeme jeho vybudování slibovat. Co ale slíbit můžeme a také 

v případě našeho úspěchu ve volbách zajistíme, je zřízení místa na uložení balíků 

objednaných přes e-shop.  

3. Musíme se připravit na to, že naše populace stárne. Vedle školky pro děti chceme 

vybudovat „školku“ pro naše seniory, kteří již nemohou zůstat přes den sami bez 

dozoru příbuzných.  
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4. Budeme se zasazovat o kompletaci systému veřejného osvětlení. Ne všude to díky 

nemožnosti přístupu na soukromý pozemek půjde, ale to neznamená, že na tento 

problém rezignujeme a řekneme, že se s tím nic nedá dělat. 

5. Chápeme, že budova současného úřadu městské části není v dobrém stavebně-

technickém stavu. Také chápeme, že je třeba řešit hasičskou zbrojnici. Nicméně 

odmítáme projekt nového úřadu městské části na ulici Doubí, jak byl připravován 

stávajícím vedením. Na tomto projektu nám jednak vadí způsob, jakým byl 

(ne)projednán s bezprostředními sousedy, a také to, že v podstatě si funkcionáři a 

úředníci plánovali budovu sami pro sebe (viz informace o počtu úředních úkonů v sekci 

efektivita radnice). Místo radnice pouze pro úředníky a politiky budeme usilovat o 

vybudování multifunkčního objektu, kde vedle úřadu městské části bude i 

plnohodnotná mateřská školka a denní pobytový stacionář pro seniory.  

6. Budeme podporovat činnost dobrovolných hasičů. Pokud pro ně půjde čerpat národní 

či evropské fondy, budeme dofinancovávat dotační projekty na jejich zázemí, 

přístrojovou techniku, výzbroj i výstroj.  

7. Budeme se zasazovat o to, aby v městské části byl kontejner na zelený odpad 

přístupný 24 hodin denně. 

8. Zavedeme podrobnější značení ulic, jako je například v Soběšicích.  

9. Zlepšení internetové sítě v Útěchově. 

 

Efektivita radnice 

1. Na radnici si v současnosti platíme starostu, místostarostku a dva úředníky. Městská 

část ročně spotřebuje 60 % svého schváleného rozpočtu jenom na provoz vlastní 

administrativy. Na úřadě se při tom za poslední čtyři roky průměrně ročně ověřilo 

pouze 155 podpisů a listin, zaúčtovalo 1.000 dokladů, inkasoval od 129 občanů 

poplatek za psa, vybraly se 3 poplatky za zábor veřejného prostranství, vydalo 

0,25 osvědčení pro samostatně hospodařící zemědělce, 1,75 povolení ke kácení 

dřevin a 5,5 rybářských lístků. To se musí změnit. Radnice je tu v prvé řadě od toho,  
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2. aby zajistila fungování a rozvoj městské části pro občany, ne aby si žila spokojeně 

sama se sebou.  

3. Rozpočtové prostředky by se podle nás měly primárně čerpat na aktivity, které 

zajistí provoz městské části, a ne na zbytečné političky či úředníky. 

  

Postoj k nové výstavbě 

1. Víme, že povolování nové výstavby je primárně záležitost státní správy v podobě 

stavebního úřadu. Přesto zastáváme názor, že by městská část neměla rezignovat na  

svoji roli účastníka stavebního řízení. Současnou praxi, kdy městská část se k novým 

záměrům výstavby pasivně nevyjadřuje, považujeme za nešťastnou. Zajistíme, aby  

se stavební komise vyjadřovala k jednotlivým stavebním záměrům z pohledu městské 

části. U každé stavby budeme zkoumat soulad s územním plánem, kapacitní limity 

využití území a otázku přístupových komunikací. Nebudeme přehlížet situace, kdy 

skutečné využití objektů bude jiné, než stavebníci deklarovali ve stavebním řízení. 

Také budeme před každou stavbou dokumentovat stav okolní veřejné infrastruktury 

a budeme důsledně vyžadovat po stavebnících opravu případných škod. Většina z 

nás na vybudování veřejné infrastruktury v Útěchově přispěla v rámci ceny kupované 

parcely a nevidíme důvod, proč by nově příchozí měli získat přístup k infrastruktuře 

zadarmo, a ještě ji ničit.  

Poplatek za psy    

1. Vnímáme, že občané jsou nyní pod extrémním tlakem zdražování všeho. Městská část 

v tomto moc pomoci nemůže. Co však můžeme občanům v kontextu zdražování 

garantovat je, že jsme proti záměrům navyšovat poplatek za psa.  

 

Volby probíhají v pátek 23.9. odpoledne a v sobotu 24.9. 
dopoledne. Volební místnost je na úřadu městské části 

Adamovská 6. 
 

 


